
 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

Informacija apie Vilniaus miesto muziejų 

 

Šis tekstas yra parašytas lengvai suprantama kalba. 

 

Lengvai suprantama kalba reikalinga žmonėms, 

kuriems yra sunku skaityti ir suprasti įprastus tekstus. 

Lengvai suprantama kalba padeda jiems 

sužinoti naujos informacijos. 

Tokių tekstų jau yra įvairiose pasaulio šalyse. 

 

© Europos lengvai suprantamos kalbos simbolis. 

Daugiau informacijos rasite čia: 

https://www.inclusion-europe.eu/easy-to-read/  

  

https://www.inclusion-europe.eu/easy-to-read/
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Apie Vilniaus miesto muziejų 

Vilniaus miesto muziejuje 

galite sužinoti apie miestą.  

Miestas yra vieta, kurioje gyvename. 

Vilnius yra miestas. 

Miestą galime suprasti skirtingai. 

Miestas yra, pavyzdžiui: 

● Gamta 

 

 

● Žmonės 

 

 

● Kultūra 

 

 

● Pastatai  
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Ką veikia muziejus? 

● Muziejuje yra rengiamos parodos 

 

● Parodose galite sužinoti nežinomas 

ir nepatogias istorijas 

 

Nepatogios istorijos yra tai, 

apie ką žmonės bijo 

arba nenori kalbėti. 

Pavyzdžiui, žmonės nenori kalbėti apie karą. 

Nepatogiomis temomis kalbėti yra svarbu, 

nes tai yra mūsų gyvenimo dalis. 

 

● Muziejus skatina kalbėtis 

 

Tai reiškia, kad kai aplankysite parodą, 

Jūs galėsite papasakoti apie ją kitiems. 

Galėsite aptarti parodą 

 su kitais žmonėmis.  

 

● Muziejus padeda geriau pažinti miestą 

 

● Muziejus bendradarbiauja 

su skirtingų profesijų žmonėmis 

 

● Muziejuje susitinka žmonės 
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● Muziejus leidžia knygas 

 

● Muziejuje yra saugomi 

įvairūs daiktai ir istorijos 

 

Istorijos yra žmonių pasakojimai. 

Žmonių pasakojimai 

gali būti parašyti ant popieriaus 

arba įrašyti garso įraše. 

 

Muziejuje vyksta:  

 

● Parodos 

 

● Ekskursijos 

 

● Diskusijos 

 

● Edukacinės dirbtuvės  

 

Edukacinėse dirbtuvėse galite sužinoti 

ir pabandyti kažką naujo. 
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Muziejus stengiasi būti atviras.  

Tai reiškia, 

kad muziejaus darbuotojai nori, 

kad visi žmonės 

galėtų ateiti į muziejų. 

Muziejui svarbu pagarba visiems.  

 

Muziejus bendradarbiauja su vilniečiais. 

Vilniečiai yra Vilniaus gyventojai.  

 

Muziejus stengiasi nuolat tobulėti.  

Muziejus yra kūrybiškas.  

Tai reiškia, 

kad muziejaus darbuotojai  

sugalvoja naujas idėjas 

ir jas įgyvendina. 

 

Vilniaus miesto muziejų įsteigė 

Vilniaus miesto savivaldybė. 

 

Muziejuje yra 4 padaliniai. 

Padaliniai yra skirtingos to paties muziejaus 

dalys.  

Padaliniai yra skirtinguose pastatuose. 

Pastatai yra skirtingose miesto vietose. 
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Padaliniai:  

● Vokiečių 6 

Adresas yra Vokiečių gatvė 6, Vilnius. 

Muziejuje yra rengiamos 

įvairios laikinos parodos. 

Laikina paroda reiškia, 

kad paroda vyksta kažkiek laiko. 

Pavyzdžiui paroda gali vykti: 

● 3 mėnesius 

● 6 mėnesius 

Po to paroda pakeičiama 

ir būna nauja paroda. 

Parodose galite sužinoti 

apie Vilnių ir vilniečius. 

Vilniečiai yra Vilniaus gyventojai. 

 

● Markučių dvaras 

Adresas yra Subačiaus gatvė 124, Vilnius.  

Muziejus yra parke, 

sename mediniame pastate.  

Pastatas anksčiau buvo  

pagrindinis dvaro namas.  

Name gyveno dvaro šeimininkai. 

Muziejuje galite sužinoti: 

● dvaro istoriją 

● Markučių rajono istoriją 
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● Beatričės namai 

Adresas yra Antano Vienuolio gatvė 12, Vilnius. 

Muziejus yra bute. 

Butas yra gyvenamajame name.  

Bute seniau gyveno dainininkė 

Beatričė Grincevičiūtė. 

Beatričė turėjo regos negalią. 

Ji negalėjo matyti.  

Muziejuje galite sužinoti apie:  

● dainininkę Beatričę ir jos butą 

● Vilniaus kultūrą tuo metu, 

kai gyveno Beatričė 

● gyvenimą su regos negalia 

 

● Medinės architektūros centras 

Adresas yra Polocko gatvė 52, Vilnius.  

Muziejus yra sename mediniame name.  

Muziejuje galite sužinoti apie: 

● Vilniaus medinius namus 

● statybą iš medžio 

 

 

 

 

 



 

7 

Ką daryti, jeigu norite apsilankyti muziejuje? 

Jeigu norite aplankyti 

Vilniaus muziejų, 

Jums reikia nusipirkti bilietą.  

Kai kurie žmonės 

muziejų gali aplankyti nemokamai. 

Pavyzdžiui, žmonės su negalia 

ir juos lydintys asmenys. 

 

Kas muziejuje gali lankytis nemokamai 

yra parašyta čia:  

https://vilniausmuziejus.lt/bilietai/  

Paspauskite mėlyną tekstą 

ir Jums atsidarys internetinis puslapis. 

 

 

Bilietų kainos į Vilniaus muziejų:  

Bilieto kaina yra 5 eurai. 

Bilieto kaina su nuolaida 

yra 2 eurai 50 centų. 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://vilniausmuziejus.lt/bilietai/
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Kur rasti daugiau informacijos? 

Jei norite rasti informaciją apie kiekvieną 

padalinį lengvai suprantama kalba, 

spauskite čia:  

https://vilniausmuziejus.lt/lengvai-suprantama-

kalba/  

Paspauskite mėlyną tekstą 

ir Jums atsidarys internetinis puslapis. 

 

Galite skambinti telefonu: 

+370 616 06 868 

 

 

Arba rašyti elektroniniu paštu:  

info@vilniausmuziejus.lt  

 

  

https://vilniausmuziejus.lt/lengvai-suprantama-kalba/
https://vilniausmuziejus.lt/lengvai-suprantama-kalba/
mailto:info@vilniausmuziejus.lt
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Tekstą lengvai suprantama kalba rengė:  

Živilė Miežytė 

Tekstą išbandė:  

Socialinių dirbtuvių „Vilniaus Viltis“ lankytojai 

Robertas Medveckis, Lukas Večerskas, Olga Podzemelnaja 

Tekstą redagavo ir vertinimą koordinavo:  

Všį Informacijos kaupimo ir sklaidos centro darbuotoja 

Skirmantė Sakalauskaitė 
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